

Editorial

Neue Serie: Verbreitung der Allergene – Auswirkung der Allergie bei der MdE Beurteilung

T.L. Diepgen

Original Paper

Occupational skin protection – a plea for definitions and a better understanding

H.-Y. Thong, J. Spoo, P. Elsner, P. Kleesz and H.I. Maibach

Serie – Allergie & BK 5101

Evidenz-basierte Beurteilung der Auswirkung von Allergien bei der Minderung der Erwerbsfähigkeit im Rahmen der BK 5101: Hintergrund und Vorgehen der AG BALL

T.L. Diepgen für die AG BALL

Beurteilung der Auswirkung von Allergien bei der Minderung der Erwerbsfähigkeit im Rahmen der BK 5101: Thiurame, Mercapto-benzothiazole, Dithiocarbamate, N-Isopropyl-N'-phenyl-p-phenylenediamin

T.L. Diepgen, H. Dickel, D. Becker, S.M. John, J. Geier, V. Mahler, E. Rogosky, A. Schmidt, C. Skudlik, E. Wagner und E. Weisshaar für die AG BALL

Begründung für die Beurteilung einer Duftstoffallergie (Allergene des Duftstoff-Mix, Allergene des Duftstoff-Mix II, Lyrall[®]) im Rahmen der MdE-Bewertung

C. Skudlik, S.M. John, D. Becker, H. Dickel, J. Geier, H. Lessmann, V. Mahler, E. Rogosky, E. Wagner, E. Weisshaar und T.L. Diepgen für die AG BALL

Editorial

1 New series: Distribution of allergens – impacts of allergies on the evaluation of the reduction in earning capacity

T.L. Diepgen

Originalarbeit

3 Beruflicher Hautschutz – ein Plädoyer für Definitionen und ein besseres Verständnis

H.-Y. Thong, J. Spoo, P. Elsner, P. Kleesz und H.I. Maibach

Series – Allergy & BK 5101

7 Evidence-based evaluation of the effects of allergies on the reduction in earning capacity in the context of BK 5101: background and approach of the AG BALL

T.L. Diepgen für die AG BALL

11 Evaluation of the effects of allergies on the reduction in earning capacity in the context of BK 5101: thiurams, mercapto-benzothiazoles, dithiocarbamates, N-isopropyl-N'-phenyl-p-phenylenediamine

T.L. Diepgen, H. Dickel, D. Becker, S.M. John, J. Geier, V. Mahler, E. Rogosky, A. Schmidt, C. Skudlik, E. Wagner and E. Weisshaar für die AG BALL

25 Justification for the evaluation of fragrance allergies (allergens of fragrance mix, allergens of fragrance mix II, Lyrall[®]) in the context of the evaluation of the reduction in earning capacity

C. Skudlik, S.M. John, D. Becker, H. Dickel, J. Geier, H. Lessmann, V. Mahler, E. Rogosky, E. Wagner, E. Weisshaar and T.L. Diepgen für die AG BALL

Schriftleitung

T.L. Diepgen, Heidelberg (hauptverantwortlich)
P. Elsner, Jena
W. Uter, Erlangen

Redaktionskollegium

W. Aberer, Graz
H. Drexler, Erlangen
P. Frosch, Dortmund
T. Fuchs, Göttingen
H. Tronnier, Witten

Ehrenherausgeber

K.-H. Schulz, Hamburg

Frühere Herausgeber

K.H. Schölzke
W. Schneider
H. Ippen
H.J. Schwanitz

